
شهروند| ماه هاست از ممنوعیت ورود سپنتا نیکنام، 
عضو زرتشتی شورای شهر یزد می گوید؛ بعد از همه حرف 
و حدیث ها و مصوبه اخیر مجلس که راه ورود اقلیت ها به 
شوراهای شهر و روســتا را هموارتر می کند، او هنوز هم 
روی همان حرف خودش اســت؛ عباسعلی کدخدایی 
دیروز درحالی در ردای ســخنگویی شورای نگهبان به 
میان خبرنگاران آمد که همچنان بر همان موضع قبلی 
این شورا درباره ســپنتا نیکنام مصر بود. او در پاسخ به 
سوال »شــهروند« مبنی بر این که نظر شورای نگهبان 
درباره مصوبه حل مشکل عضویت اقلیت ها در شوراها و 
همچنین آخرین وضع سپنتا نیکنام و نظر نهایی شورای 
نگهبان چیســت؟ گفت که نظر شورای نگهبان همان 
نظری است که قبلا اعلام شده است. او با بیان این که فکر 
می کنم نظام جمهوری اسلامی ایران به اندازه ای با ثبات و 
با قدرت است که بتواند پاسخ سوالات کوچک این چنینی 
را بدهد، گفت: »قبلا هم عرض کردیم هر راهکار قانونی 
که مراجع قانونی پیش بینی کنند، مورد استقبال شورای 
نگهبان قرار می گیرد.« او افزود: »ما درصدد ایجاد مشکل 
نیستیم. شورای نگهبان در انجام وظایف قانونی و شرعی 
خود اقداماتی انجام می دهد و مراحل خود را داشــته و 
دارد. مصوبه ای که گفتید تصویب شــده است و کلیات 
مصوبه مورد بررســی قرار گرفته و در صورت ارســال 
مصوبه نهایی، اظهارنظر می کنیم.«کدخدایی همچنین 
در گفت وگویی اختصاصی با »شهروند« با بیان این که 
نظر شورای نگهبان درباره سپنتا نیکنام تغییری نکرده 
و این نظر لازم الاجراســت، در پاســخ به این سوال که 
بعضی از نمایندگان مجلس به دلیل ترس از ردصلاحیت 
درباره موضوع سپنتا نیکنام اظهارنظر نمی کنند، گفت: 
»این گونه نیســت که نمایندگان به دلیل اظهارنظر در 
این باره ردصلاحیت شــوند؛ ما فقط انتظــار داریم که 
نظرات و پیشنهاداتی که مطرح می شود با در نظر گرفتن 
قوانین باشد. این که عده ای می گفتند شورای نگهبان 
اختیاری درباره ممنوعیت ورود سپنتا نیکنام به شورای 
شهر ندارد، درست نیست.«او ادامه داد: »آیین نامه داخلی 
مجلس که قانون است و خود نمایندگان محترم تصویب 
کرده اند، این اجازه را به شورای شهر داده است. ما انتظار 
داریم که درباره قوانین و مقررات بحث و براساس قوانین و 
مقررات موجود اعلام نظر شود. ما از هر نظر و پیشنهادی 
هم استقبال می کنیم و خدای ناکرده این گونه نیست که 
ما بگوییم نمایندگان یا کارشناسان هیچ صحبتی درباره 
حیطه وظایف و اختیارات شورای نگهبان نداشته باشند، 
اما انتظارمان این است که این اظهارات در حیطه قوانین 

باشد.«
شورای نگهبان نهاد سیاسی نیست

سخنگوی شورای نگهبان همچنین در این نشست 

خبری با بیان این که شورای نگهبان از هرگونه گفت وگو 
و صحبت در بخش های مختلف استقبال می کند، گفت: 
پیشــنهاد برخی از چهره ها در قالب رایزنی سیاســی 
مطرح شده بود که باید بگویم شورای نگهبان سیاسی 
نیست که رایزنی سیاســی کند، اما در حوزه قانون اگر 
انتقاد و پیشنهادی باشد، استقبال می کند.سخنگوی 
شــورای نگهبان در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر 
این که اخیرا برخی از چهره های اصلاح طلب خواستار 
گفت وگو با شورای نگهبان بوده اند و عقیده داشتند در 
مورد عضو زرتشتی شورای شهر یزد اگر تعامل با شورای 
نگهبان وجود داشت موضوع این قدر حساس نمی شد، 
چقدر با این نظر موافق هستید؟ گفت: شورای نگهبان 
از هرگونه گفت وگو و صحبت با عزیزان در بخش های 
مختلف استقبال می کند و همچنین از پیشنهاد مردم، 
اصحاب رسانه، سیاسیون و ... استقبال می کنیم و حتی 
خواهش می کنیم مردم همچنان نظرات خود را برای 
ما ارسال کنند. پیشــنهادات و انتقادات مردم موجب 
خشنودی ما می شود.کدخدایی افزود: اما نکته ای که 
درخصوص خواسته این افراد مطرح شده بود، در قالب 
رایزنی سیاسی بود که باید عرض کنم شورای نگهبان 
سیاسی نیست که رایزنی سیاســی کند، اما در حوزه 
قانون اگر انتقاد و پیشنهادی باشد از آن استقبال می کند. 
پژوهشکده شورای نگهبان در حوزه قوانین و مصوبات 
فعال است. همچنین در حوزه انتخابات، شورای نگهبان 
آمادگی گفت وگو دارد، اما این امر حمل بر لابی سیاسی 
و رایزنی سیاسی نباشد، زیرا از شأن شورای نگهبان دور 

است.

نظر درباره انتخابات زود است
وی در پاسخ به سوال خبرنگاری در مورد این که یکی 
از ملاک های تأیید صلاحیت کاندیداهای نمایندگان 
مجلس، فقدان سابقه ســوء مانند عدم شهرت به نشر 
اکاذیب است. با توجه به ادعای اخیر یکی از نمایندگان 
تهران نسبت به خویشاوندی یک متهم مالی با یکی از 
مراجع عظام تقلید، آیا ردصلاحیت وی از جانب شورای 
نگهبان نیازمند شکایت رسمی است یا صرف این ادعا 
کفایت می کند؟ گفت: از ما نخواهید نظرات را در مورد 
انتخابات، زودتر اعلام کنیم. زمان انتخابات نظر خود را 
مطرح خواهیم کرد، اما اگر فکر می کنند جرمی اتفاق 
افتاده است، قوه قضائیه مسئول رسیدگی به آن است.
کدخدایی درباره سوال خبرنگار دیگری مبنی بر این که 
علت رد طرح تقویت بسیج مستضعفین توسط شورای 
نگهبان چیست و آیا این امر موجب تضعیف اقدام بسیج 
برای بازسازی سوریه نمی شــود؟  بیان کرد: بخشی از 
سوال شما مربوط به وزارت خارجه است که من صالح 
نیستم در مورد آن نظر بدهم اما در مورد طرح تقویت 
بسیج مستضعفین اتفاقا ایراد شورای نگهبان در جهت 
تقویت بسیج است؛ زیرا شرایط و حوزه هایی را در مصوبه 
و ماده اول آن ذکر کردند که اعضای شــورای نگهبان 
معتقدند باید در چارچوب فرماندهی کل قوا باشد و از 
این طریق اقدام شود، در نتیجه ایراد ما در جهت تقویت 

است.
شرمنده ام، قول دادیم زودتر پاسخ دهیم

وی در پاسخ به ســوال دیگری درباره آخرین وضع 
ارایه سیاست های کلی انتخابات توسط شورای نگهبان، 

تصریح کرد: شرمنده ام، قول دادیم زودتر پاسخ دهیم 
و هنوز صورت نگرفته اســت؛ همچنــان این موضوع 
در دســتور کار اســت و روی آن کار می شود، هنوز به 
جمع بندی نهایی نرسیده ایم، ولی کار در پژوهشکده 
شورای نگهبان و صحن شورا درحال پیگیری است و به 
محض وصول نتیجه به مردم اعلام می شود.سخنگوی 
شورای نگهبان در پاسخ به ســوال خبرنگاری درباره 
قاعده نفی سبیل و نظر فقهای شورای نگهبان و این که 
وظیفه شورای نگهبان با توجه به جوی که علیه شورای 
نگهبان درخصوص اعمال نظر در مورد عضو شورای شهر 
صورت گرفته، در اقناع جامعه چیست؟ گفت: وظیفه ما 
این است که در خدمت شما باشیم و شما به ما در اقناع 
مردم کمک کنید. در روزنامه همشهری و مصاحبه ای 
که شنبه منتشر شد در همین رابطه صحبت کرده ام که 
آن را مطالعه کنید. شما حتما همه سایت ها را ندیدید، 
مقالات متعددی در تأیید نظر شورای نگهبان نوشته 

شده است.
امکان اصلاح »رجل سیاسی«

کدخدایی در پاســخ به ســوالی مبنی بر این که 
تعریف رجل سیاسی نسبت به گذشته تغییر کرده 
اســت، آیا می توان گفت تعریــف جدید ثابت باقی 
می ماند یا در گذر زمان ممکن است معیارها تغییر 
کند؟ خاطرنشــان کرد: همه در بحث قانون گذاری 
معتقدیم که قوانینی که توسط انسان وضع می شود 
براساس شرایط فرق می کند. تلاش ما این است که 
بتوانیم مصوبه جامعی داشته باشیم،  این تلاش انسان 
و محدود به اختیارات و ذهن انسان است، همان طور 
که قوانین گذشته اصلاح می شود این مورد هم امکان 
اصلاح دارد، اما تلاش ما این است که در کوتاه مدت 

دچار تغییر خاص نشود.
انتظار بیشتری از مجلس در جامع تر بودن 

مصوبات داریم
کدخدایی در پاسخ به ســوال دیگری درباره این که 
مجلس فعلی تا چه اندازه با مجلس دوران شهید مدرس 
شباهت دارد، تصریح کرد: ان شاءالله که همه چیز خوب 
خواهد بود. اجازه دهید اظهارنظر نکنیم و روز مجلس را 
تلخ نکنیم. ما انتظار بیشتری از مجلس در جامع تر بودن 
مصوبات داریم و این نظر را کلی عرض کردم.سخنگوی 
شــورای نگهبان در پاسخ به سوالی مبنی بر این که اگر 
طرح مجلس درخصوص نمایندگان شــورای شهر به 
تأیید مجمع تشخیص مصلحت برسد، شورای نگهبان 
چه اقدامی انجام می دهد، گفت: اصل 112 قانون اساسی 
تعیین تکلیف کرده است که در صورت اختلاف  نظر، نظر 
مجمع تشــخیص مصلحت قاطع دعوا است و شورای 

نگهبان در چنین مواردی تابع قانون خواهد بود.

روی خط خبر

ادامه از صفحه اول

سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به »شهروند«: 

نظر شورای نگهبان درباره »سپنتا« تغییر نکرده است
 شورای  نگهبان رایزنی  سیاسی نمی کند           هر راهکار قانونی درباره ورود اقلیت ها به شوراها مورد استقبال شورای نگهبان است

نامه مقام معظم رهبری به جوانان 
اروپایی یک سند بین المللی است

ایسنا|  عضو جامعــه روحانیت مبارز تأکید کرد: 
نامه مقام معظم رهبــری به جوانــان اروپایی باید 
به عنوان یک سند بین المللی مورد اهمیت قرار گیرد. 
حجت الاسلام رضا اکرمی عضو جامعه روحانیت مبارز 
درباره تأثیر نامه مقام معظم رهبری خطاب به جوانان 
اروپایی در شناخت اســلام واقعی اظهار کرد: رهبر 
معظم انقلاب به دلیل اشرافی که بر مسائل بین المللی 
و دنیای اسلام دارند، معمولا در فرصت های مناسب یا 
فرصت های ضروری بیاناتی دارند که باید به آن بیانات 
با دید ویژه نگاه کنیم. وی تأکید کرد: گاهی مشاهده 
می کنیم که وقتی مقام معظــم رهبری به انجمن 
اسلامی دانشجویان خارج پیام می دهند، در این پیام 
معمولا تأکید دارند که شما خودتان تاریخ را مطالعه 

کنید و اسلام را بشناسید. 

انتقاد وزیر علوم از محدودیت های 
سیاسی دانشگاه آزاد برای اصلاح طلبان

ایلنا|  وزیر علــوم درباره ســخنرانی 1۰۰نفر از 
اصولگرایــان برای روز دانشــجو در دانشــگاه آزاد 
گفت: چنین کارهایی معقول نیست. معتقدم نباید 
برای دانشــجویان دانشــگاه آزاد محدودیت وجود 
داشته باشد. دانشجویان دانشگاه آزاد هم مثل بقیه 
دانشــجویان باید افکار، نظرات و ســخنان احزاب، 
گروه ها و جناح هــای مختلف را بشــنوند. ما باید 
به دانشــجویان اجازه بدهیم خودشــان قضاوت و 
انتخاب کنند. منصور غلامی درباره لیست 1۰۰نفر 
از اصولگرایانی که مسئولان دانشگاه آزاد در اختیار 
دانشگاه های خود قرار داده اند تا در 1۶ آذر سخنرانی 
کنند، گفت: تا این لحظه به طور رســمی مطلبی را 
تحت این عنوان به من اعلام نکرده اند و قاعدتا باید از 
رئیس دانشگاه آزاد هم در این خصوص سوال کنید. 
وی در پاسخ به این سوال که به نظر شما مسئولان 
جدید دانشگاه آزاد به دنبال حذف اصلاح طلبان از 
این دانشگاه و تبدیل آن به پایگاه اصولگرایان هستند، 
عنوان کرد: چنین کارهایی معقول نیست. معتقدم 
نباید برای دانشجویان دانشگاه آزاد محدودیت وجود 
داشته باشد. وی با بیان این که پیشنهاد خاصی برای 
این که رئیس جمهوری در کدام دانشگاه سخنرانی 
کنند تا این لحظــه وجود ندارد، گفــت: اگر آقای 
روحانی قبول کنند، به همه دانشگاها ابلاغ می کنیم 
که کدام یک ظرفیت برگزاری این مراسم را دارند و 

می توانند آن را مدیریت کنند.

مکاتبات معاونت حقوقی 
رئیس جمهوری در مورد حقوق 

بهاییان با مراجع ذیربط 
ایلنا|  دســتیار ویژه رئیس جمهــوری در امور 
حقوق شــهروندی گفت: راجع بــه پلمپ اماکن 
تجاری و ممانعت از فعالیت بهایی ها، اســتعلاماتی 
از معاونت حقوقی رئیس جمهوری شده است و این 
بحث را ازطریــق حقوقی پیش می بریم تا راهکاری 
برای موضوع بیابیم. مکاتبات لازم از طریق معاونت 
حقوقی با مراجع ذیربط برای دریافت پاســخ انجام 
شــده و فکر می کنم بــه  زودی به نتیجه برســد. 
شهیندخت مولاوردی در نشست »بررسی تحقق 
حقوق شــهروندی موانــع و راهکارهــای آن« در 
پردیس دانشگاه شهید عباســپور  با اشاره به این که 
در ۵ آذر ۹2 پیش نویس منشــور حقوق  شهروندی 
به نظرخواهی گذاشته شــد و نظرات دریافت شد، 
اظهار کرد: بعد از سه سال کار و فعالیت، متن فعلی 
منشور حقوق شهروندی  سال گذشته رونمایی شد. 
الان در وضعیتی قرار داریم که باید منشــور حقوق 
شهروندی عمل شود و این امر مطالبه جامعه است 
تا 22 حق موجود به اجرا گذاشته شود و خروجی های 
آن را در زندگی مردم ببینیم. وی با بیان این که حقوق 
شهروندی از اشــکال نوظهور است، گفت: دولت ها 
نمی توانند با حاکمیت مطلق رفتار کنند و پاسخگوی 
کسی نباشند. دولت ها با همه ابزارهایی که در اختیار 
دارند، نمی توانند حقــوق افــراد را نادیده بگیرند. 
امروزه دیگر جایی برای تفکر بی چون و چرا نیست. 
مردم مطالبه گر شده و دولت ها باید پاسخگو باشند. 

شهروند فقط ساکن شهربودن معنا ندارد.

رهبر معظم انقلاب، درگذشت مرحوم 
چایچیان را تسلیت گفتند

پایگاه اطلاع رسانی مقام معظم رهبری|  رهبر 
معظم انقلاب اســلامی در پیامی درگذشت شاعر 
قرآن و عترت، مرحــوم آقای حبیب الله چایچیان را 
تسلیت گفتند. متن پیام حضرت آیت الله خامنه ای 

به این شرح است: 
بسم الله الرحمن الرحیم

درگذشــت شــاعر قرآن و عترت، جناب آقای 
حبیب الله چایچیان )حسان( را به جامعه  ادبی کشور 
و شــعرای ولائی و آئینی و به خصوص به خانواده و 
بازماندگان گرامی ایشــان تسلیت عرض می کنم و 
حشر با اولیاء الهی را از خداوند برای ایشان مسألت 
می نمایم و شعر خوش لفظ و از دل برآمده  این شاعر 
عزیز در شمار یادگارهای ارزنده  شعر دینی و آئینی 
روزگار ما اســت و در خاطره ها و زبان ها خواهد ماند 

ان شاءالله. خداوند درجات وی را عالی فرماید.
سیّدعلی خامنه ای
۱۱ آذر ۱۳۹۶

وزیر اطلاعات: 

بیش از ۱۲۰ تیم تروریستی منهدم شد
پایگاه اطلاع رسانی وزارت اطلاعات|  وزیر 
اطلاعات با اعــلام این که تنازع و مشــاجره باعث 
زمینگیر شــدن امت ها می شــود، تصریــح کرد: 
مسئولان و مردم باید همگرایانه در زمینه پیشبرد 
امور فعالیت کنند. حجت الاسلام محمود علوی در 
جلسه شورای اداری استان البرز گفت: مسائل تهران 
بدون پیوست امنیتی با این استان امکان پذیرنیست. 
دشــمنان درصدد به چالش کشیدن امنیت کشور 
هســتند و نیروهای امنیتی و شــورای تأمین باید 
با هوشــیاری کامل نقاط کور را شناسایی کنند تا 
جلوی اقدامات دشــمنان را بگیریم. در شــرایطی 
که متزلزل ترین شرایط امنیتی را در منطقه شاهد 
بودیم، در کشور اسلامی ایران به کرات شاهد ضربه 
خوردن تیم های تروریســتی بودیم و بیش از 12۰ 
تیم تروریستی منهدم شد. این دستاوردها با تلاش 
دســتگاه های اجرایی مختلف و همدلی میان آنها 
به دست آمده و ســربازان گمنام امام زمان عج الله 
نقش بی بدیل خود را ایفــا کرده اند.او گفت: با لطف 
خداوند، هدایت های مقام معظم رهبری و ایستادگی 
دســتگاه های مختلف نظام، خلافت خودخوانده 
داعش و مســائل بزرگ را پشت ســر گذاشتیم اما 
دشمنان همچنان اسلحه خود را کنار نگذاشته اند و 
درصدد تلاش برای ایجاد سرپل هایی در کشورهای 
دیگر ضد نظام جمهوری اسلامی ایران هستند و در 

این مسیر نباید دچار غفلت شد. 

از وعده ها عقب نشینی نکرده ام
وی ادامه داد: در دولت یازدهم و چهار ماه دولت 
دوازدهم مشــکلی که داریم این است که عده ای 
می گوید تمام گرفتاری ها از فضای سایبری است. 
می گویند این مســیر مانند اتوبان است و باید این 
طرف و آن طرف را دیوار کشــید. اگــر در اتوبانی 
تصادف شــد باید علایم راهنمایــی و رانندگی را 
درســت کرد و کنترل را بیشــتر کرد یا ببندیم؟ 
عده ای معقتد به بســتن هستند. شرط پیشرفت 
علمی کشور دسترســی به اطلاعات است. دیگر 
گذشت کسی وارد کتابخانه می شود و جمع آوری 
اطلاعات را انجام مــی داد چراکه امروز فضا عوض 
شده است. این امر تنها برای دانشگاه نیست بلکه 
برای حوزه ها و مراجع ما نیز اســت.روحانی با ابراز 
خوشحالی از اینکه وزیر ارتباطات فرد جوانی است، 
گفت: آقای جهرمی به من گزارش داد که در شش 
ماه امسال ۵۰ هزار نفر در آی سی تی وارد کار شدند 
و این کار بزرگی است. چگونه می توان اشتغال ایجاد 
کرد؟ بانوان و دختران ما چگونه باید وارد عرصه کار 
شوند؟ کسب و کار دیجیتالی یکی از راه حل های 
بیکاری در عصر امروز اســت.روحانی گفت: این از 
موفقیت های ملت ایران و نظام و دیپلماسی است. 
شکست داعش شکست یک گروهک نبود. توطئه 
بین المللی علیه خاورمیانه بود. وی افزود:  موفقیت 
نظام ما در همین ماه های اخیر آیا برای کشــور ما 
فخر نیســت؟ اینکه فردا یک طــرح اقتصادی در 
سیستان و چابهار افتتاح می کنیم افتخار نیست؟  
در دولت یازدهــم و اوایل دوازدهــم یک میلیارد 
دلار برای بندر چابهار سرمایه گذاری کردیم. فردا 
فــاز اول  این بندر با ظرفیت ۸ و نیم میلیون تن بار 
افتتاح می شود.روحانی تاکید کرد:  سیستان آینده 
ما سیستان امروز نیســت ملت ایران شرق ایران را 
آباد خواهند کرد. ملت در این استان تحول بزرگی 
ایجاد می کند. از شما می خواهیم دانشگاه در کنار 
دولت باشد . دانشــگاه و بازار و دولت را باید به هم 
متصل کرد.رئیس دولت هــای یازدهم و دوازدهم 
یادآور شد: این مساله در ذهنتان نباشد که روحانی 
چیزی یادش رفتــه و نگویید روحانــی آنچه در 
انتخابات گفت برایش مهم نیست. اگر گفتم زنان 
و جوانان روی عهد خود ایســتاده ام و خواهید دید 
در این دولت مدیریت برای زنان و جوانان هر سال 
از قبل بهتر خواهد شد. اگر آمار این را نگفت بدانید 
ما مقصر هستیم.وی تاکید کرد: البته مشکلاتی هم 
وجود دارد. رئیس جمهور همه اختیارات یک جامعه 
را ندارد و جایی باید قوای مقننه و قضاییه به کمک 
هم بیایند درباره همین منطقه آزاد سیستان لایحه 
دادیم. مرداد سال قبل آن را به مجلس دادیم هنوز 
تصویب نشده است. البته سیر خود را طی می کند 
اما کاری است که دولت به تنهایی نمی تواند انجام 

دهد.
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قالیباف نباید به جمنا اعتماد می کرد
خبرآنلاین نوشت: ابوالقاسم رئوفیان، فعال سیاسی 
اصولگرا، در خصوص انتقادات اخیر قالیباف به جریان 
اصولگرایــی می گوید: انتخابات دوازدهــم را می توان 
یک رقابت پرشور مخصوصا در مناظره های تلویزیونی 
دانســت، این مناظرات مردم را پای صندوق ها کشاند 
تا بار دیگــر به رئیس دولت یازدهــم اعتماد کنند. اما 
مســأله ای که جای بحث دارد، این است که چرا نباید 
بعد از هر انتخاباتی نامزد پیروز از ناحیه رقبا در تحقق 
وعده هایش کمک شود تا مشــکلات جامعه برطرف 
شود؟ چرا تقابل با رئیس جمهوری را که به زیان مردم و 
کشور است، به جای تعامل با وی که تامین کننده منافع 
مردم و مایه کاهش مشکلات است، برمی گزینند؟ آن 
هم با موضعگیری های چالش برانگیز که اوضاع کشور 
را وخیم تر می کند. رئوفیان تصریح کرد: قالیباف یک 
شخصیت و عنصر جهادی است؛ توقع و انتظارش این 
بود که اصولگرایان او را به  عنوان فردی که بتواند به  عنوان 
رقیب روحانی وارد عرصه انتخابات شود، معرفی کنند؛ 
اما جریان راست به جمنایی اعتماد کرد که سازوکارش 
منطقی و علمی نبود و قواعد یک کار تشــکیلاتی در 
آن رعایت نشــد. وی ادامه داد: در مناظرات انتخاباتی 
قالیباف به جای این که مستقل عمل کند، مرتکب یک 
خطای راهبردی شد و به جمنا پیوست و در یک اقدام 
غیرمنتظره که برای هواداران وحامیانش شوک آفرین 
بود، مرتکب اشتباه بعدی شــد و با تمکین از تصمیم 
جمنایی ها و با امید به این که نفر دوم در دولت رئیسی 
شود، به نفع وی کناره گیری کرد.رئوفیان گفت: حال 
این سوال از ایشان مطرح است که آقای قالیباف! شما 
بعد از انتخابات به ناکارآمــدی اصولگرایان پی بردید 
یا بعد از روشن شدن نتیجه؟ چنانچه رئیسی انتخاب 
می شد و شما هم اکنون در کابینه اش حضور داشتید، 
باز هم جریان راست را ناکارآمد می دانستید؟ اشکالاتی 
که امروز شــما به این جریان وارد می دانید، باید زمان 
برگزاری انتخابات و وقتی که قرار بود به جمنا بپیوندید، 

بیان می شد نه الان.
قضاتی به دنبال اموال زنجانی به روسیه

 رفتند که زبان نمی دانستند
اعتمادآنلاین نوشت: عزت الله یوسفیان ملا، نماینده 
مجلس و عضو ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی با اشاره به 
روند پرونده بابک زنجانی، گفت: خواسته ما این است که 
با اعدام بابک زنجانی رسیدگی به پرونده او تمام نشود. 
همه ارگان های ذیربط به خصوص وزارت امور خارجه 
باید کمک کنند تا پول به بیت المال برگردد.وی تصریح 
کرد: ما می دانیم که بابک زنجانی بخشی از پول ها را از 
کشور خارج کرده اســت؛ بنابراین همه باید مساعدت 
کنند تا پول به خزانه برگردد. در غیر این صورت این که 
صبح بیدار شویم و خبر اعدام بابک زنجانی اعلام شود، 
مشکلی حل نمی شــود. با اعدام او اتفاقی برای کشور 
نمی افتد و نیاز ما آن پول است و به هر قیمتی هست باید 
پول ها از او پس گرفته شود.این عضو کمیسیون برنامه و 

بودجه افزود: پس گرفتن پول از بابک زنجانی امکان پذیر 
است اما متاسفانه هنوز پیشرفت خوبی در این بخش 
نشده است.عضو ســتاد مبارزه با مفاسد اقتصادی در 
ادامه تأکید کرد: اگر وزارت امور خارجه در پرونده بابک 
زنجانی همراهی کرده بود، پیشــرفت بیشتری در این 
پرونده حاصل می شــد. برای مثال قضات ما به روسیه 
رفته اند اما آنها نه زبان روســی می دانند و نه بانک های 

روسیه را می شناسند. 
نقش دولت در گشایش های حاصل شده

 برای محصورین 
ایسنا نوشــت: یک عضو حزب کارگزاران سازندگی 
ایران گفت: دولــت آقای روحانی در گشــایش های 
صورت گرفته برای محصورین نقش داشــته اســت. 
علی محمد نمازی در ارزیابی خود از عملکرد 1۰۰ روزه 
دولت دوازدهم گفت: دولت آقــای روحانی در دور دوم 
خود قرار دارد و نمی توان انتظار داشــت در این زمان 
کوتاه تغییراتی برخلاف چهار  ســال گذشــته داشته 
باشد. البته دستاورد مهمی نیز در عرصه های مختلف 
در این مدت ندیدیم، امــا در عرصه اقتصادی مقداری 
از حالت انقباضی خارج شده و به سمت سیاست های 
انبساطی پیش رفتیم که این حرکت مشهودی است؛ 
اما آثار آن هنوز باعث رونق بازار و رشــد کســب و کار و 
تولید نشده و معیشت مردم نیز رونقی نگرفته است.این 
نماینده پیشین مجلس خاطرنشان کرد: در عین  حال 
از لحاظ سیاسی گشایشی که از قبل شروع شده ادامه 
دارد و شاهد سختگیری های دولت های قبل نیستیم؛ 
به  طوری که شاهد توسعه و عضوگیری احزاب بودیم و 
مردم به کارهای تشکیلاتی روی آوردند. با توجه به این 
موضوع بهتر است همکاران  در دولت نیز از اعلام این که 
عضو فلان حزب نیستند یا هستند، طفره نروند؛ چرا که 
این کار برخلاف روند گشایش گذشته است.این فعال 
سیاسی اصلاح طلب در ادامه گفت: از سوی دیگر آقای 
روحانی هیچ وقت وعده مستقیم آزادی محصورین را 
ندادند؛ اما گشایش هایی برای محصورین اتفاق افتاده 
که دولت آقای روحانی در آن نقش داشــته و شــاهد 
کمرنگ شدن حذف آقای موسوی، خانم رهنورد و آقای 

کروبی بودیم.
احمدی نژاد آمد تا اصولگرایان را 

با خاک یکسان کند
نامه نیوز نوشــت: نایب رئیس فراکسیون مستقلان 
ولایی مجلــس گفت: ماموریت احمدی نــژاد نابودی 
اصولگرایان بوده، مشخص است که احمدی نژاد امروز 
آمده تا اینها را با خاک یکسان کند. من واقعا از این مسأله 

خوشحال نیستم چرا که اصولگرایان نباید حذف شوند.
غلامعلی جعفــرزاده گفت: جریان حامــی آقایان 
ناطق نوری و لاریجانی و اصولگرایان اعتدالی به دنبال 
ایجادحزب هستند؛ آن هم حزبی که بسیاری از مواضع 
اصلاح طلبان را هم قبــول دارند. درواقع قرار اســت 
اصلاح طلبان معتدل و اصولگرایان معتدل زیر یک پرچم 
قرار بگیرند. به نظرمن استقبال خوبی از این اقدام خواهد 

شد.وی افزود: بحث یک روز و دو روز نیست؛ این موضوع 
چند سالی است که مورد بحث قرار گرفته است. 

ذوالنوری: نعوذبالله انگار احمدی نژاد 
روانگردان مصرف کرده است

خبرآنلاین نوشت: مجتبی ذوالنوری از نمایندگان 
اصولگرای مجلس دهم گفت: کاری که احمدی نژاد 
انجام می دهد نه اخلاقی است و نه شرعی چراکه سرتا 
پا دروغ است. نکته دیگر این که به نظر می رسد ایشان 
خود را در حالتی قرار داده اســت که گویا روانگردان 
مصرف کرده است؛ نعوذبالله نمی خواهم بگویم ایشان 
چنین کاری کرده اســت اما منظورم این اســت که 
حالتشــان مانند حالت افرادی که روانگردان مصرف 
کرده اند در یک فضای توهمی است؛ یعنی فکر می کند 
۸۰ میلیون نفر به دنبال او هستند، امروز فضای جامعه 
این نیســت. احمدی نژاد جایگاه ریاست جمهوری و 
شــخصیت دوم نظام بودن را وهن می کرد و به عنوان 
فردی که زمانی بعد از مقام معظم رهبری قرار داشت، 
امروز به دنبال مشایی و بقایی افتاده است. افراد نابابی 
که وزن همه چیز را با هوچی گــری و زنبیل بازی و ... 
پایین آوردند. واقعا وقتی مــردم به این فکر می کنند 
که رئیس جمهورشان کســی بوده است که تا چنین 
درجه ای جایگاه ریاست جمهوری را تنزل داده است، 

دچار مشکل می شوند.

آقای مصباح دیر متوجه عوام 
فریبی احمدی نژاد شد

ندای ایرانیان نوشــت: سلیمی نمین گفت: وقتی 
احمدی نژاد در مسیر قدرت قرار گرفت، رحیمی را 
که بــه دروغ خود را دکتر جا زده بود و در دانشــگاه 
آزاد دلالی می کرد، به عنوان معاون اول خود انتخاب 
کرد.عباس ســلیمی نمین با بیــان این که منیت و 
خودپرستی زیادی در احمدی نژاد وجود دارد، اظهار 
داشت: افراد متملقی مثل مشایی و بقایی و رحیمی 
عامل خودشیفتگی احمدی نژاد بودند..وی افزود: این 
فرمایش آیت الله مصباح یزدی با تأخیر زیادی بیان 
شده و این امر هزینه احاطه بر ضعف های مسئولان 
را زیاد می کند. امروز که در تقابل سیاسی قرار گرفته 
ما می گوییم احمدی نژاد منحرف اســت، به همین 
دلیل برخی از ما این مســأله را قبول نمی کنند. ما 
باید صف بندی خودمــان را زمانی که در قدرت بود، 
شفاف می گفتیم.وی ادامه داد: کسی که از امام زمان 
هزینه می کنــد را باید در دهنــش زد. کذاب بودن 
طیف احمدی نژاد را بعد از انتشــار این سی دی باید 
فریاد زده می شــد. اطرافیان رئیس جمهوری سابق 
این سی دی را منتشر کردند و ایشان را یار امام زمان 
خواندند؛ حرف هایی که هرگز از سوی احمدی نژاد 

تکذیب نشد.

ان
یز

: م
س

عک
  


